

2020 FIA KARTING BEST-OF: FELIPE MASSA, PRESIDENT OF THE CIK-FIA

13 Jan 2021



As everyone knows, nothing went as planned in 2020 because of the COVID-19 pandemic. In the face of unforeseen circumstances, it was necessary to react and adapt. The CIK-FIA quickly took the measure of this new context, but the decisions were taken without hesitation after many exchanges with the karting stakeholders.

The first point was to be able to set up a new calendar according to the extent of the COVID-19. Brazil realised very early on that it would not be possible to organise the FIA Karting World Championship - OK & Junior this year. Le Mans then expressed its problems in organising the FIA Karting World Championship - KZ, and Sweden was unable to host the opening Competition of the FIA Karting European Championship - OK & Junior as planned.

In the end, we only lost two European Championship Competitions, one of the four dedicated to the OK and Junior categories and the annual Superkart meeting in Le Mans. All the other Competitions were able to be rescheduled on different dates and sometimes on different circuits. The staff of the CIK-FIA in Geneva and the Promoter RGMMC have worked hard to ensure that the season could be maintained, but I would also like to thank the ASNs and the organisers who did their utmost to obtain this result, which was not a foregone conclusion.

The FIA Karting Championships have been able to hold their rank in 2020 with very honourable line-ups, especially during the World Championships. Everyone understood that compliance with the infection-control protocol set up by the FIA was essential. The generalisation of PCR tests to access an FIA Karting Competition was essential to protect and reassure the community and the local or national authorities.

I personally ensure that the CIK-FIA is more than ever attentive to the karting community. Drivers, teams and organisers will have to deal with the consequences of this pandemic and we must do our utmost to support them in a difficult period. We were able to announce the 2021 sporting calendar very early on to set the important benchmarks for the coming season. You know that the organisation of the FIA Karting World Championship - OK and Junior in Brazil is particularly close to my heart for several reasons. We are well aware that nothing is certain for the moment: we don't yet know how humanity will be able to face the virus in the long term.

However, glimmers of hope are lighting up in different parts of the world, let's be vigilant, let's be ready to take up new challenges, let's remain enthusiastic!

The CIK-FIA is more than ever attentive to the karting community.

BEST-OF FIA KARTING 2020, FELIPE MASSA, PRÉSIDENT DE LA CIK-FIA

Comme tout le monde le sait, rien en s'est déroulé comme prévu en 2020 à cause de la pandémie de la COVID-19. Face à situation imprévue, il a fallu réagir et s'adapter. La CIK-FIA a rapidement pris la mesure de ce nouveau contexte, mais les décisions ont été prises sans précipitation après de nombreux échanges avec les acteurs du karting.

Le premier point a été de pouvoir mettre en place un nouveau calendrier en fonction de l'extension de la COVID-19. Le Brésil s'est rendu compte très tôt qu'il ne serait pas possible d'organiser le Championnat du Monde FIA Karting - OK & Junior cette année. Le Mans a ensuite fait part de ses problèmes pour organiser le Championnat du Monde FIA Karting - KZ et la Suède n'a pas pu recevoir comme prévu la Compétition d'ouverture du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior.

Au final, nous n'avons perdu que deux Compétitions en Championnat d'Europe, une des quatre consacrées aux catégories OK et Junior et le rendez-vous annuel du Superkart au Mans. Toutes les autres Compétitions ont pu être replacées à des dates différentes et parfois sur des circuits différents. Le staff de la CIK-FIA à Genève et le Promoteur RGMCM ont beaucoup oeuvré pour que la saison puisse se maintenir, mais je tiens aussi à remercier les ASN et les organisateurs qui fait tout leur possible pour obtenir ce résultat qui n'était pas acquis d'avance.

Les Championnats FIA Karting ont pu tenir leur rang en 2020 avec des plateaux très honorables, notamment lors des Championnats du Monde. Tout le monde a compris que le respect du protocole sanitaire mis en place par la FIA était indispensable. La généralisation des tests PCR pour accéder à une Compétition FIA Karting a été essentiel pour protéger et rassurer la communauté et les autorités locales ou nationales.

Je veille personnellement à ce que la CIK-FIA soit plus que jamais à l'écoute du milieu du karting. Pilotes, équipes, organisateurs vont devoir faire face aux conséquences de cette pandémie et nous devons faire tout notre possible pour les accompagner dans une période difficile. Nous avons pu annoncer très tôt le calendrier sportif 2021 pour fixer les repères importants de la saison à venir. Vous savez que l'organisation du Championnat du Monde FIA Karting OK et Junior au Brésil me tient particulièrement à coeur pour plusieurs raisons. Nous sommes bien conscients que rien n'est certain pour l'instant : nous ne savons pas encore comment l'humanité va pouvoir affronter durablement le virus.

Cependant, des lueurs d'espoir s'allument en différents endroits de la planète, soyons vigilants, soyons prêts à relever de nouveaux défis, restons enthousiastes !

La CIK-FIA est plus que jamais à l'écoute du milieu du karting.

PARTNERS

